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Överväganden, slutsatser och rekommendationer är 
utredarens egna bedömningar. 
De berörda organisationerna avgör i nästa steg hur det 
som framkommit i utvärderingen ska beaktas och 
genomföras.



Lite inledande bakgrund
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• Vad är IT-spåret?
• Målgrupp
• Historik



Nuvarande upplägg och utformning
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• Egen takt utifrån individuell planering; 1-3 år
• 15 platser
• Föreläsningar varvas med eget arbete
• Modulinriktad utbildning, praktik i sista modulen
• Den lärarledda tiden har ökat
• Det sociala lärandet lika viktigt som den 

ämnesrelaterade lärandet
• Stor folkhögskola med möjlighet till boende på internat
• Delad finansiering; samordn.förbunden och regionen
• Styrgrupp, branschråd



Utvärdering av nuvarande upplägg
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• Folkhögskolan som ”värd” och plats
– Bra miljö, bra personal, bra utrustning.
– Stämningen och personalens engagemang framhålls.
– 7 av 15 elever bor på internatet.
– Elevassistenter och sociala aktiviteter uppskattas.
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• Övergången från Campus i12 i Eksjö
– Startsträcka och etableringskostnad.
– Ädelfors hade erfarenhet av målgruppen och av IT-

utbildning.
– Osäkerhet och missnöje fanns vid starten.
– Överlämningen upplevdes som bristfällig.

Överväganden
– Vid ev nytt upphandlingsavtal: Tag med ansvaret för 

överlämning.
– Byte av utförare innebär risker och uppstartkostnader.
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• Kostnader och ekonomisk ersättning
– Utifrån Ädelfors perspektiv fungerar upplägget bra. 

Vissa av skolans gemensamma funktioner kan 
användas, vilket bidrar till att begränsa kostnaderna.

– Skolan bedömer att IT-spåret inte kan bedrivas inom 
ramen för statlig ersättning.

– Kostnadsnivån kan bedömas som rimlig.

Överväganden
– Om ny upphandling ska göras bör beställaren räkna 

med indexuppräkning.
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• Styrningen via finansiärer och styrgrupp
– Styrgruppen bedöms som viktig. Vissa saknar 

medicinsk kompetens.
– Uppföljning sker även via samordningsförbunden.

Överväganden
– Frågan om behovet av medicins kompetens kan tas 

upp för övervägande i styrgruppen. I nästa steg kan 
frågan adresseras till regionen.
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• Intresse och söktryck
– I nuläget är alla 15 platserna besatta.
– Intresse finns från ytterligare ungdomar.
– Skolan bedömer att det finns tillräckligt stort intresse 

framöver för att fylla alla platserna.
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• Eleverna geografiska hemvist
– Höglandets område: 10 elever
– Södra Vätterbygdens område: 4 elever
– Finnvedens område: 1 elev

– Insatser har gjorts och mer är på gång för att förändra den 
geografiska obalansen.

– Den geografiska placeringen samt traditionen av utbildningen som 
varit förlagd inom Höglandet sedan 2012 kommer sannolikt att 
väga tungt även fortsättningsvis.

Överväganden
– Fortsatta insatser bör göras.
– Justering av finansieringsmodellen kan göras.
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• Genomförande och resultat
– Måluppfyllelsen är god.
– Nätverk för praktikplatser har upparbetats.
– Funderingar avseende justeringar av upplägget av 

modulerna/kursinnehållet finns.
– Social utveckling för eleverna och ”ett sammantaget bättre liv” 

framhålls av vissa.
– Lika bra effekt, men till lägre kostnad skulle kunna uppnås enligt 

vissa.

– Svårt att värdera och jämföra med andra projekt/insatser inom 
samordningsförbunden. Olika målgrupper och olika faser i 
vägen till arbete försvårar bedömningen.
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• Fortsättningen efter avslutade studier
– Av tre elever som slutat har två fått arbete.
– Flera av eleverna har en positiv syn på att kunna få 

ett arbete efter avslutad utbildning på IT-spåret.
– Kommande behörighetsintyg kan få stor betydelse 

för elevernas framtid.
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• Studiestöd via CSN
– Ett av skälen att förlägga IT-spåret till en 

folkhögskola var att möjliggöra för eleverna att få 
studiestöd via CSN.

– I nuläget har 10 elever studiestöd från CSN. 5 elever 
har aktivitetsersättning från Försäkringskassan. 
Skolan arbetar aktivt med praktisk hjälp till eleverna 
när det gäller frågor om ekonomiskt stöd. 
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• Elevernas omdömen
– Skolan är en positiv och trygg plats. Någon menar att det var 

tryggare i Eksjö.
– Personalen får genomgående positiva omdömen.
– Man utvecklas och den individuella studieplanen är en viktig 

förutsättning.
– Internatet och stödet från elevassistenterna fungerar bra.
– Den personliga ekonomiska situationen är ok.
– Flytten från Eksjö var påfrestande.
– Man har en positiv syn på framtida möjligheter till arbete. 

Praktikperioden bedöms som viktig.



Upphandling
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• Upphandling måste göras även om man vill fortsätta 
med samma upplägg som råder i nuläget.

• Direktupphandling kan sannolikt tillämpas. Gränsvärde: 
c:a 8,1 mnkr.

• Nuvarande upphandling: c:a 6,8 mnkr (för tre år).

• Nuvarande upphandlingsavtal tillsammans med 
utvärderingen kan utgöra underlag för ny upphandling.



Överväganden kring finansieringen
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• Två tydliga, delvis olika uppfattningar har sedan tidigare 
funnits. 

• Inom kretsen av samordningsförbundens medlemmar:
– IT-spåret bör fortsätta och detta bör ske inom ramen 

för samordningsförbundens verksamhet. 
Samordningsförbunden anses vara naturliga och 
viktiga aktörer för den aktuella målgruppen och IT-
spåret ses som ett bra exempel på sådant som ett 
samordningsförbund borde finansiera.
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• Inom samordningsförbunden själva, dess styrelser och 
inom de statliga myndigheterna finns uppfattningen att 
IT-spåret (trots att utbildningen är bra för de som går 
den) inte passar in som långsiktigt finansierad 
verksamhet via samordningsförbunden.
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Orsaker till tveksamhet:
– Förbunden satsar redan mycket på långsiktiga verksamheter. 

Fortsatt satsning på IT-spåret undantränger möjligheter till andra 
angelägna projekt och att kunna pröva nya metoder. 

– Smal målgrupp med få individer. Kostnaden per deltagare blir 
hög och effekterna är dessutom svåra att mäta.

– Satsningar som inriktas mot ”för-rehabilitering” bör prioriteras. 
IT-spåret tillhör inte den kategorin.

– De geografiska obalansen när det gäller elevernas hemvist gör 
det svårt att skapa jämlika förutsättningar kommunerna i länet.

– Vissa menar att långsiktiga utbildningsinsatser ligger utanför 
det som ett samordningsförbund egentligen ska syssla med. 

– Beredningen inför den nuvarande avtalsperioden var inte 
tillräckligt bra. Samråd och förankring efterlyses.



Bedömningar kring finansieringen
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• Olika uppfattningar om den fortsatta finansieringen finns 
troligtvis kvar.

• Det är inte sannolikt att man kan finansiera IT-spåret via 
den statliga ersättningen till folkhögskolor eller via 
näringslivet.

• Det utformade konceptet gör att finansieringen även 
framöver sannolikt måste komma från allmänna medel.



Sammanfattning
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• Uppskattad utbildning
• Välfungerande utbildning
• Finansieringsfrågan är svårlöst



Rekommendationer
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1. Det är angeläget att värna om en fortsättning av IT-
spåret. 

2. En finansieringslösning som kan accepteras av berörda 
aktörer behöver tas fram och förankras hos 
samordningsförbunden och dess medlemmar. En 
formell ansökan om medel behöver utformas.

3. En direktupphandling av utbildningen bör inledas under 
hösten 2024.

4. De ”överväganden” som redovisas i utvärderingen 
beaktas på lämpligt sätt i kommande upphandling.



Alternativ till fortsatt finansiering
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Alt A Oförändrad utformning.

Alt B Förändrad inbördes fördelning mellan 
samordningsförbunden.

Alt C Ny finansiering tillförs samt förändrad inbördes 
fördelning mellan samordningsförbunden.



Alt A Oförändrad utformning
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Belopp Förändring

Region Jönköpings län 625 000 62 500

Höglandets samordningsförbund 625 000 62 500
Samordningsförbundet Södra Vätterbygden 625 000 62 500
Finnvedens samordningsförbund 625 000 62 500

Summa 2 500 000 250 000



Alt B Förändrad inbördes fördelning mellan 
samordningsförbunden
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Belopp Förändring

Region Jönköpings län 625 000 62 500

Höglandets samordningsförbund 875 000 312 500
Samordningsförbundet Södra Vätterbygden 500 000 -62 500
Finnvedens samordningsförbund 500 000 -62 500

Summa 2 500 000 250 000



Alt C  Ny finansiering tillförs samt förändrad 
inbördes fördelning mellan samordningsförbunden
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Belopp Förändring

Region Jönköpings län 625 000 62 500
Region Jönk län/Kommunal utveckling, ny finansiering 750 000 750 000
Höglandets samordningsförbund 525 000 -37 500
Samordningsförbundet Södra Vätterbygden 300 000 -262 500
Finnvedens samordningsförbund 300 000 -262 500

Summa 2 500 000 250 000



Medskick från möte med styrgruppen 
för IT-spåret, 20/6 -24
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• Utvärderingen ligger i linje med styrgruppens tidigare 
uppfattning och kan utgöra en grund för fortsättningen.

• Ädelfors folkhögskola ser gärna en fortsättning.
• Samordningsförbundens representanter ser gärna ett 

”Alternativ D” – som innebär att regionen och kommunerna 
finansierar IT-spåret utan medverkan av 
samordningsförbunden.

• Farhågor finns kring otydlig beslutsprocess och att den drar 
ut på tiden. Ett schema för processen efterlyses.

• Föredragning i samordningsförbundens styrelser sker 4 sep.
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